
Zápis  
z 10. zasedání Akademického senátu UHK dne 8. dubna 2009 

__________________________________________________________ 
 
Přítomni: doc. Gavalcová (FIM), PhDr. Jan Mervart (FF), Ing. Karol Radocha (PdF), 
Kateřina Francová (SK za PdF), 
 
Mgr. Lenka Horáková, Mgr. Václav Maněna, Mgr. Jiří Štěpán (FF),  
Ing. Dittrichová, Ing. Mls, Mgr. Filip Rubáček (FIM), 
RNDr. Jitka Kühnová, JUDr. Miroslav Mitlöhner (PdF), 
 
Vítězslav Louda, Petr Rezek (SK za FF), 
Jiří Šťovíček, Vojtěch Talášek, Alena Vejsadová (SK za FIM), 
Filip Sedlák (SK za PdF). 
 
Omluveni: Mgr. Iva Bartošová (PdF), Michal Munzar, Martina Týblová (SK za FF), 
Eliška Doležalová (SK za PdF), Tomáš Juříček (SK za FIM). 
  
Hosté: Jeho Magnificence doc.  RNDr. Josef Hynek,  MBA, Ph.D., rektor, PhDr. 
Dana Musilová, CSc., prorektorka pro vnitřní záležitosti, PaedDr. Monika Žumárová, 
Ph.D. , prorektorka pro strategii a rozvoj, Mgr. Petr Grulich, Ph.D., děkan FF, doc. 
Ing. Václav Janeček, CSc., děkan FIM, Ing. Stanislav Klik, Ph.D., kvestor UHK, Ing. 
Hana Šrámková, Ph.D., tajemnice FIM, Ing. Ivana Svobodová, tajemnice FF, Ing. 
Markéta Bednářová, tajemnice PdF, RNDr. Pavel Pražák, Ph.D., předseda AS FIM, 
Mgr. Pavel Zikl, předseda AS PdF, Ing. Edita Krejčová, ředitelka VŠ kolejí. 
 
Prezenční listina je přílohou tohoto zápisu. 
  
Průběh jednání:  
 
Jednání otevřela a vedla doc. Gavalcová. Přivítala všechny senátorky a senátory 
a také hosty přítomné na zasedání.  
 
Program zasedání byl navržen následovně: 
 
 
1. Rozpočet UHK na rok 2009 (předkládá doc.  RNDr. Josef Hynek,  MBA, 

Ph.D., rektor)   
2. Změna Přílohy č. 1 Statutu PdF UHK (předkládá Mgr. Pavel Zikl, předseda 

AS PdF) 
3. Výzva AS PdF ke společnému fondu učeben na UHK (předkládá Mgr. Pavel 

Zikl, předseda AS PdF) 
4. Různé 
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Bod 1. Rozpočet UHK na rok 2009 (předkládá doc.  RNDr. Josef Hynek,  MBA, 
Ph.D., rektor) 
 
Návrh rozpočtu předkládá AS UHK Jeho Magnificence doc. RNDr. Josef Hynek,  
MBA, Ph.D., rektor UHK, prostřednictvím kvestora Ing. Stanislava Klika. Poznámky 
k dosavadnímu stavu v přípravě rozpočtu na rok 2009:  
 
• rozpočet byl projednán na zasedání kolegia rektora dne 4. března 2009 a závěr 

zasedání kolegia je: FIM a FF akceptují předložený návrh rozpočtu; děkan PdF 
přenechal rozhodnutí tajemnici PdF, která zaslala souhlasné stanovisko PdF;  

• o rozpočtu jednala dne 1.4.2009 Ekonomická komise AS UHK, její členy kvestor 
Ing. Klik  podrobně informoval. Ekonomická komise poskytla svůj názor 
v písemné formě a ten je přílohou zápisu o jednání AS UHK;  

• návrh rozpočtu na r. 2009 byl předložen rektorem k vyjádření Správní radě UHK, 
zasedání SR se konalo 6.4.2009. 

  
Doc. Gavalcová poděkovala za jednání o rozpočtu členům Ekonomické komise AS 
UHK a požádala Ing. Dittrichovou (RNDr. Kühnovou) o přečtení zápisu z tohoto 
jednání (kopie zápisu byla poskytnuta všem členům AS UHK, podle zápisu 
Ekonomická komise UHK doporučuje Akademickému senátu UHK předložený 
rozpočet UHK na rok 2009 schválit). 
 
Doc. Gavalcová udělila slovo p. rektorovi, aby uvedl informace o základním rámci 
tvorby rozpočtu a jeho parametrech a zároveň ho požádala o sdělení stanoviska – 
vyjádření Správní rady UHK k návrhu rozpočtu tak, jak to požaduje dikce zákona 
o vysokých školách. Rektor UHK uvedl, že k projednání Správní radou došlo dne 
6.4.2009 s textem usnesení: Správní rada UHK projednala a vyjádřila se k návrhu 
rozpočtu Univerzity Hradec Králové na rok 2009; po vysvětlení dotazů nemá 
připomínek. 
 
Po úvodu doc. Hynek předal slovo kvestorovi UHK Ing. Klikovi, aby promluvil 
o prioritách i detailech návrhu rozpočtu a uvedl základní charakteristiku předloženého 
materiálu. 
 
Ing. Klik uvedl v krátkosti několik základních čísel, do podrobností navrhoval jít až 
v diskusi. Celkové náklady rektorátu včetně celouniverzitních pracovišť (bez kolejí) 
činí pro rok 2009 navrhovaných 94.378 tis. Kč (oproti roku 2008 navýšení o necelých 
7 mil.). V kontextu přípravy materiálu se konala opakovaná jednání se zástupci fakult, 
v rámci nichž byly realizovány škrty v celkovém objemu asi 7,7 mil., jež jsou již 
zapracovány v předloženém materiálu.  
 
Rizikem, byť teoretickým, je hrozba škrtů ze strany MŠMT v objemu 5%, což řádově 
odpovídá 15 mil. Existuje však příslib ministra adresovaný České konferenci rektorů, 
že se případné škrty z titulu světové hospodářské recese resortu vysokého školství 
nedotknou, v opačném případě hledáme cestu, jak daný problém řešit. Kvestor UHK 
dále představil klíčové investiční akce UHK pro rok 2009 i nadcházející roky – jsou 
jimi pokračování výstavby kampusu UHK, oprava vnějšího pláště dvou budov 
na nám. Svobody, zateplení včetně výměny oken u objektů v ul. J. Koziny a budovy 
v ul. V. Nejedlého a rekonstrukce vchodu D Palachových kolejí (rozvody elektro 
a strukturované kabeláže + oprava jader). 
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Doc. Gavalcová poté otevřela diskusi: 
 
Dr. Maněna se dotázal na náklady související s tvorbou nových webových stránek 
UHK a na přípravu nového grafického manuálu – zdali je v rozpočtu a z čeho se 
bude platit. 
 
Ing. Klik odpověděl, že obě položky jsou v návrhu rozpočtu obsaženy s tím, že 
grafický manuál má v rozpočtu kancléř dr. Tikovský; nový portál UHK je spolu 
s několika dalšími zejména softwarovými náklady uveden v tzv. nehrazených SW, 
o jejichž náklady se dělí všechny součásti UHK. 
 
Ing. Radocha se zajímal o investiční náklady FIM na software ISIT, z důvodu 
avizovaného sjednocení či případné změny SW. 
 
Doc. Janeček reagoval, že ještě není rozhodnuto o jiném SW. Pokud bychom 
nefinancovali současný SW, systém by nebyl funkční, neboť je nutné provádět 
každoročně změny či aktualizace.  
 
Ing. Radocha se dotázal na rozdíly v nákladech oproti loňskému roku a zejména 
na výsledky hospodaření rektorátu v roce předchozím. 
 
Ing. Klik odpověděl, že dotaz kolegy Radochy vychází z čtení výsledovky za rok 
2008, jež jsou přiložené u materiálu. Daná výsledovka je platná, vyexportovaná  
z Magionu, kde je příspěvek v ukazateli A + B ke krytí společných nákladů UHK 
účtován na úzký rektorát (tedy není účtován na Gaudeamus, Univerzitní knihovnu 
apod.) a zbylá celouniverzitní pracoviště mají ve výsledovce pouze náklady. Z toho 
plyne, že je nutné pro dosažení výsledku hospodaření UHK (bez fakult) věnovat 
pozornost všem přiloženým výsledovkám v souhrnu.  
 
Ing. Klik dále uvedl na pravou míru výsledky hospodaření UHK (bez fakult) – 
hospodářský výsledek cca 500 tis., do FPP převedeno 1.675 tis., v roce 2008 
půjčeno PdF UHK 2.000 tis. Kč.  
 
Doc. Hynek poznamenal, že prostředky rektorátu (investiční i neinvestiční) jsou 
užívány výhradně ke krytí celouniverzitních nákladů; zůstatky hospodaření z roku 
2008 chystáme převést do FRIMu, z něhož budou následně financovány investiční 
akce UHK, zejména další výstavba objektů Na Soutoku.  
 
Dr. Kühnová se dotázala na důvody meziročního poklesu tzv. volných zdrojů PdF.  
 
Ing. Klik uvedl, že jednotlivé nákladové položky jsou klíčované dle metodiky rozpočtu 
schválené AS UHK a ze souhrnu nákladů rektorátu včetně struktury jeho položek 
vyplynul takovýto podíl PdF na nákladech UHK. Do toho se promítají zejména 
využívané plochy, počty studentů a zaměstnanců.  
 
Ing. Bednářová upozornila na skutečnost, že podstatným problémem je velký počet 
neprofinancovaných studentů, což pro PdF činí více než 8 mil. Kč (z 13 mil. za celou 
UHK) – to je jeden z hlavních důvodů výstupů rozpočtu. Tajemnice PdF UHK rovněž 
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upozornila, že PdF UHK nedrží 5% výnosu z příspěvku vázaných pro případ redukce 
výdajů ze strany MŠMT a je možné, že PdF skončí za rok 2009 ve ztrátě.  
 
Doc. Hynek do diskuse o společném softwaru a obecně o harmonizaci studijních 
a zkušebních řádů uvedl, že 7.4.2009 proběhlo jednání s proděkany a z něho vzešly 
tři možnosti – 1. koupit úplně nový software, 2. vybrat ze stávajících ten lepší, 
3. nechat splynout oba programy, z kterých by vznikl jeden společný. Jednání bude 
pokračovat. Sjednocení systému napomůže většímu propojení fakult – pravidla 
pro fungování vnitřních systémů by měla být všude stejná.  
 
Mgr. Horáková se dotázala na reakci UHK, kdyby došlo k čerpání z rezervních fondů 
(RF). 
 
Ing. Klik vysvětlil základní metodiku fondů UHK. Rezervní fond se čerpá, až když je 
UHK jako celek v minusu. Pokud je ztráta některých součástí převážena ziskem jiné 
součásti UHK, RF se nečerpá. Pokud by došlo k výpadku již zmíněných cca 15 mil., 
nepředpokládá, že by UHK tuto situaci ustála bez čerpání RF. V situaci, kdy rovněž 
teoreticky vázaných 5% zapojuje do rozpočtu, se však nachází všechny součásti 
UHK.  
 
Mgr. Štěpán se dotázal, jakým klíčem se rozdělují peníze získané na specifický 
výzkum mezi jednotlivé součásti UHK.  
 
Doc. Hynek odpověděl, že k rozdělení dochází zcela stejným vzorcem, jakým se 
dané prostředky přidělují UHK. 
 
Po ukončení diskuse došlo na schvalování návrhu rozpočtu hlasováním; tato 
povinnost plyne AS UHK ze zákona, §9. Doc. Gavalcová ve smyslu VJŘ AS UHK 
navrhla hlasování jako veřejné. V okamžiku hlasování bylo v jednací místnosti 
přítomno 18 senátorů. 
 
Hlasováno: pro 17, proti 1, zdržel se 0.  
 
Návrh rozpočtu UHK na rok 2009 ve znění předloženém rektorem byl schválen.  
 
Bod 2. Změna Přílohy č. 1 Statutu PdF UHK (předkládá Mgr. Pavel Zikl, 
předseda AS PdF) 
 
Doc. Gavalcová uvedla, že jde fakticky o změnu Přílohy č. 1 Statutu PdF ve znění 
předloženém a schváleném usnesením na 5. zasedání AS UHK dne 25.2.2009. 
Následně AS PdF usnesením dne 18.3.2009 odsouhlasil Změnu v příloze 1 Statutu 
PdF (číslo této přílohy v zápisu z jednání AS PdF chybí a je nutné ho doplnit). 
 
Doc. Gavalcová udělila slovo Mgr. Ziklovi, aby uvedl aktuální Změnu Přílohy č. 1 
Statutu PdF, která reflektuje změnu v organizační struktuře pracovišť PdF. 
 
Mgr. Zikl uvedl, že změna statutu je jednoduchá a vyplynula z vytvoření nových 
oddělení, jejich označení je do Přílohy 1 doplněno. 
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Dr. Mitlöhner navrhl do Čl. 4 bodu 3 předkládaného dokumentu: „Příloha č. 1 Statutu 
PdF UHK nabývá platnosti…“ doplnit výraz „a účinnosti“. 
 
Na základě zákona má AS UHK schválit tento návrh Přílohy č. 1, části Statutu PdF, 
jako vnitřního předpisu součásti vysoké školy.  
 
Po akceptování zmíněných úprav formálního charakteru AS hlasoval o schválení 
Přílohy č. 1 Statutu PdF veřejně, v okamžiku hlasování byl počet přítomných členů 
AS UHK 17 (v průběhu projednávání bodu odešel kvůli pracovním povinnostem Mgr. 
Rubáček).  
 
Hlasováno: pro 17, proti 0, zdržel se 0.  
 
Návrh  změny Přílohy č. 1 Statutu PdF UHK ve znění předloženém 
Akademickému senátu UHK byl schválen. 
 
Bod 3. Výzva AS PdF ke společnému fondu učeben na UHK (předkládá Mgr. 
Pavel Zikl, předseda AS PdF) 
 
Tento bod do programu byl zařazen dle žádosti předsedu AS PdF Mgr. Zikla, a to 
na základě usnesení z jednání AS PdF ze dne 18.3.2009: na webu na stránce AS 
PdF je v zápisu o jednání AS PdF:  
 
Akademický senát PdF UHK odsouhlasil:  
5. Výzvu AS UHK k projednání společného fondu učeben a společného sdílení 
učeben na univerzitě.  
 
Doc. Gavalcová uvedla pouze kvůli upřesnění, že AS UHK neměl žádný výstup 
z jednání jako „Výzva AS UHK k projednání společného fondu učeben a společného 
sdílení učeben na univerzitě“  a uvedenou formulaci kvůli srozumitelnosti je nutné 
chápat jako „výzvu Akademickému senátu UHK“. Uvedla, že Akademickému senátu 
UHK nepřísluší i podle zákona taková agenda k jednání, a AS UHK není 
oprávněn řešit problém, nicméně AS UHK se nebrání diskusi, tím víc, že tento bod 
byl zařazen do programu na základě jednání a usnesení AS PdF.  V zápisu o tomto 
jednání AS PdF se uvádí pouze položení dotazu Mgr. Bělíka, PdF, a není jasné, zda 
se AS PdF s nějakým cílem ztotožnil. Poté požádala Mgr. Zikla, aby bod uvedl 
(písemný materiál k bodu předložen nebyl). 
 
Mgr. Zikl vysvětlil, že k výzvě je vedla nedobrá situace využívání učeben, studenti 
mají velmi málo času na přemístění, místnosti s kapacitou nižší jsou přeplňovány 
a činí to velké problémy. Chválí ale vedení FIM, které jim v naléhavých případech 
pomáhá se zapůjčením učeben. Žádají AS UHK o vyjádření. 
 
Dr. Musilová poznamenala, že včera na jednání s proděkany již na toto téma hovořili. 
Uvažuje se o nákupu společně využívaného rozvrhovacího software. 
 
Doc. Hynek nesouhlasí s tím, že společný fond by byl všech – některé katedry se 
o své učebny starají, v jiných to není znát, některá pracoviště jsou zavřená. Každá 
fakulta bude mít i nadále vlastní prostory, o které se bude kmenově starat a výuku 
prioritně rozvrhovat právě do těchto prostor. Je nutné zlepšit systém rozvrhování, 
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který umožní lépe využít stávající kapacitu učeben. Tento problém lze vyřešit již letos 
– musí se zakoupit  příslušný  počet licencí rozvrhovacího software a poté dohodnout  
pravidla efektivního využívání prostor (sdílení učeben, režim speciálních učeben, 
platby za eventuální dlouhodobé využívání prostor atd.) tak, abychom stávající 
objekty využívali hospodárně. 
 
Doc. Gavalcová podotkla, že v diskusi se naznačilo už i možné řešení. 
 
Závěr: Dotaz byl prodiskutován a pan rektor přislíbil rychlé vyřešení problému.  
 
Bod 4. Různé 
 

1. Problém „ubytovací komise AS UHK“ – bod předložený a posléze stažený 
na jednání senátu 25.2.2009, nyní na úrovni diskuse, do jednání AS UHK v termínu 
týdenního předstihu před jednáním AS UHK nepředložen, proto v Různém spíš 
na úrovni „informace o probíhající mailové a faktické diskusi“ v minulých dnech mezi 
prorektorkou dr. Danou Musilovou, Vojtěchem Taláškem za SK AS UHK a částečně 
doc. Gavalcovou. Stav: složení ubytovací komise AS UHK bylo navrženo 
a schváleno 21.5.2008, předsedou ubytovací komise AS UHK se stal Vojtěch 
Talášek (SK AS UHK), členové jsou Karel Mls, Jan Mervart, Kamila Ryvolová 
(aktuálně již není členkou AS UHK) a  Petra Krejčová.  
 
Dr. Musilová preferuje akčnější orgán, na loňském setkání ubytovací komise byli 
přítomni pouze 2 členové, proto navrhuje pouze V.Taláška  a předsedu kolejní rady. 
 
Doc. Gavalcová navrhuje v případě zúžení o 2 členy (K. Ryvolová a P. Krejčová), 
ubytovací komisi nerušit. Zároveň upozorňuje na nutnost podat opět písemný 
požadavek na případné zrušení či změnu složení UK do AS UHK, aby bylo možné 
pracovat na podzim 2009. 
 

2. Dotaz na stav v doplňovacích volbách do SK AS UHK na PdF: podle 
původního záměru se měly konat ve dnech 22., 23., 24. dubna 2009, ale volební 
komise jménem Ing. Radochy oznamuje, že k požadovanému datu 7. 4. 2009, 12,00 
má komise k dispozici jména pouze 4 kandidátů (potřebných je minimálně 6). Aby 
bylo možné konat volby ve smyslu naplnění JVŘ, navrhuje volby posunout na 5.-
7.5.09 s uzávěrkou nominací 14 dní od uvedeného 7.4. 

 
K. Francová vyjádřila obavu, že volby budou v zápočtovém týdnu a není jisté, zda tu 
studenti budou. 
 
Dr. Maněna navrhuje, aby K. Francová, jako předsedkyně SK, dala oznámení 
o volbách (např. s nutností odkliknutí) do programu FIS a tím apelovala na studenty. 
 
Doc. Gavalcová konstatovala, že AS UHK bere na vědomí rozhodnutí volební komise 
pro konání doplňovacích voleb posunout nominace o 2 týdny s tím, že volby se 
budou konat ve dnech 5. – 7.5.2009.  
  
Další příspěvky do různého nebyly, až na informace o příští agendě AS UHK (výroční 
zpráva za rok 2008, strukturace PdF, harmonizace vnitřních předpisů UHK), bod 
různé byl proto ukončen. V závěru jednání bylo formulováno usnesení.  
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Usnesení z jednání AS UHK: 
 
Akademický senát UHK na svém 10. zasedání dne 8. dubna 2009 přijal 
usnesení: 
 
1. AS UHK po projednání schvaluje rozpočet UHK na rok 2009 ve znění 
předloženém Jeho Magnificencí doc.  RNDr. Josefem Hynkem,  MBA, Ph.D., 
rektorem UHK.  
 
2. AS UHK po projednání schvaluje změnu Přílohy č. 1 Statutu PdF ve znění 
předloženém Mgr. Pavlem Ziklem, předsedou AS PdF, s platností od 8.4.2009 
a s účinností rovněž od 8.4.2009. 
  
O přijetí usnesení hlasovali členové akademického senátu veřejně. V okamžiku 
hlasování bylo v jednací místnosti přítomno 17 členů AS UHK. 
 
Hlasováno: pro: 17, proti: 0, zdržel se: 0. 
 
Usnesení AS UHK bylo přijato jednomyslně. 
 
 
 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 13. 5. 2009. 
 
                                                                           
 
                            
                                                                          doc. RNDr. Tatiana Gavalcová, CSc.  
                                                                          předsedkyně AS UHK 
 
 
V Hradci Králové dne 8.4.2009                   
Zapsala: Iveta Vondráčková 
 
 
 
 
 
Zápis revidován, formulace diskusních příspěvků byly upraveny podle upřesnění 
diskutujících dne 27.4.2009. 
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